
ROMANO DEL NEGRO, FRANKSTAHL:

“Piaþa localã de oþel va creºte cu 2-3%,
dacã situaþia din Ucraina se stabilizeazã”

Reporter: Care a fost parcursul
companiei pe piaþa localã?

Romano del Negro: Frankstahl
România ºi-a început activitatea ca
par t e a g r u pu lu i A lu koni g-
frankstahl, prezent de 11 ani pe
piaþa localã, iar în 2008 a devenit o
companie independentã. Aºadar,
am pornit pe un drum nou
în anul cheie 2008, anul
trecerii de la extaz la
agonie. Trebuie sã
recunosc cã a fost
un start dificil, cu
multe provocãri. În
2009, cifra noastrã
de afaceri a scãzut
cu 30% faþã de 2008.
Am avut mult de recupe-
rat ºi mult de crescut pânã sã
ajungem aici. Suntem în al doilea
an consecutiv când realizãm o cifrã
de afaceri de 21 de milioane de
euro ºi ocupãm o poziþie stabilã
între principalii jucãtori ai pieþei.
Am învãþat sã ne adaptãm noului
context economic, sã regândim
metodele tradiþionale, sã punem
consumatorul în centrul busi-
ness-ului ºi sã aducem valoare adã-
ugatã în procesul de vânzare.

Reporter: Ce proiecte derulaþi în
acest moment?

Romano del Negro: Prioritizãm
pentru încã un an extinderea forþei
de vânzãri ºi dezvoltarea prezenþei
în mediul digital. Am fãcut un prim
pas în 2 0 1 4 , când am lansat
MyFrankstahl.ro, primul program

de loializare din industria
oþelului. Pânã la finalul

lui 2015 vrem ca o
parte din serviciile
de consultanþã pre
ºi post vânzare,
precum ºi anumiþi
paºi ai procesului

de cumpãrare sã
poatã fi parcurºi onli-

ne.

Reporter: Cum estimaþi cã va
evolua piaþa confecþiilor metalice
în acest an, în România?

Romano del Negro: Sunt destul
de rezervat în ceea ce priveºte esti-
mãrile pentru 2015. Rezultatele nu
s-au ridicat, pânã acum, la înãlþi-
mea aºteptãrilor, iar piaþa de con-
sum de oþel a continuat sã scadã ºi
în 2014, în ciuda previziunilor opti-
miste de la începutul anului. În
plus, zona euro se confruntã cu noi
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Sectorul oþelului va înregistra o creºtere cu 2-3 procente, dacã situaþia politicã
din Ucraina se va stabiliza, dupã cum ne-a declarat Romano del Negro, directo-
rul executiv al companiei Frankstahl România.
Potrivit domniei sale, piaþa de consum a oþelului nu s-a ridicat la înãlþimea
aºteptãrilor, fiind în scãdere anul trecut.
Directorul executiv al Frankstahl România mizeazã pe o cifrã de afaceri de 21 de
milioane de euro în acest an, în stagnare faþã de cea din 2014. În plus, Romano
del Negro preconizeazã cã investiþiile din piaþa de oþel vor fi reluate în 2015,
dupã ce au fost amânate în anul electoral care tocmai a trecut.

- scãderea cifrei de

afaceri a Frankstahl

România, în 2009,

faþã de 2008.



provocãri ºi aici vorbim despre ra-
portul euro-dolar, despre dezinfla-
þie ºi, bineînþeles, despre situaþia
din Ucraina, un jucãtor important
pe piaþa oþelului. Dacã situaþia po-
liticã se stabilizeazã, mã aºtept la o
creºtere de 2-3% la nivelul pieþei.

Reporter: Ce estimãri aveþi pri-
vind vânzãrile de profile metalice,
tablã sau þevi rectangulare, pe plan
local, în 2015?

Romano del Negro: Pentru noi,
2014 a adus o creºtere a cantitãþi-
lor vândute pe categoriile profile ºi
tablã, în timp ce vânzãrile de þevi
rectangulare, de instalaþii ºi zinca-

te au stagnat. Ne vom concentra
forþele în aceeasi direcþie ºi în
2015. Însã, la nivelul pieþei, nu cred
cã vom asista la mari schimbãri, ci
doar la o consolidare a nivelului
vânzãrilor din 2014, poate cu o
uºoarã fluctuaþie, dar nu mai mult
de 3%.

Reporter: Care a fost cifra de afa-
ceri a companiei anul trecut ºi ce
estimãri aveþi pentru 2015?

Romano del Negro: Am încheiat
2014 cu o cifrã de afaceri de 21 mi-
lioane euro, la acelaºi nivel cu
2013. Pentru 2015 mizez, în conti-
nuare, pe menþinerea cifrei de afa-
ceri, pe fondul unei creºteri mode-
ste la nivelul pieþei, dar ºi a scãderii
preþului mediu pe tona de oþel.

Reporter: Care sunt factorii ce
v-au determinat sã prognozaþi o

revenire a sectorului construcþiilor
în acest an?

Romano del Negro: Întreaga
economie încã îºi lasã aºteptatã re-
vigorarea, în adevãratul sens al
cuvântului. Indicatorii la nivel ma-
croeconomic aratã, totuºi, o evolu-
þie pe care vom începe, treptat, sã
o simþim ºi la nivel micro. În plus,
mã aºtept ca investiþiile din acest
domeniu, care au fost amânate sau
puse pe “hold” în 2014, un an elec-
toral de altfel, sã fie reluate în
2015.

Reporter: Ce produse noi pregã-
tiþi pentru 2015?

Romano del Negro: Douã dintre
ar g u m e nt e le pe nt r u c ar e
Frankstahl ocupã o poziþie frun-
taºã în topul jucãtorilor pe piaþa de
oþel comercial sunt diversitatea

portofoliului ºi stocurile disponibi-
le. Avem în jur de 1.300 de articole
ce însumeazã 5.000 de tone de
oþel. De moment, ne oprim aici ºi
ne mutãm atenþia în zona de servi-
cii ºi valoare adãugatã. De aici va
veni doza de “nou” pentru noi, în
2015.

Reporter: În ce zone ale þãrii aþi
avut cele mai mari creºteri ale
vânzãrilor, în 2014?

Romano del Negro: Bucureºti
continuã sã conducã topul vânzãri-
lor în fiecare an, dar sunt judeþe
care vin puternic din spate, pre-
cum Sibiu, Galaþi ºi Prahova.

Reporter: Ce aºteptãri aveþi de la
autoritãþi, în ceea ce priveºte încu-
rajarea mediului de afaceri?

Romano del Negro: Direcþia pe
care a luat-o sistemul legislativ în
ultima perioadã ne aratã cã devine
mai puternic, iar acest lucru mã bu-
curã. Sper ca revizuirea Legii insol-
venþei sã devinã o prioritate cât
mai curând, pentru cã, în acest mo-
ment, jucãtorii puternici sunt ne-
voiþi sã plãteascã pentru greºelile
celorlalþi. Sunt convins cã, odatã cu
întãrirea sistemului legislativ, vom
simþi o simplificare ºi la nivel admi-
nistrativ.

Reporter: Vã mulþumesc!
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"2014 a adus o creºtere a
cantitãþilor vândute pe

categoriile profile ºi tablã,
în timp ce vânzãrile de þevi
rectangulare, de instalaþii

ºi zincate au stagnat".

"Am încheiat 2014 cu o
cifrã de afaceri de 21

milioane euro, la acelaºi
nivel cu 2013".
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